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Ellen Hondelink

Van: Griffie Zevenaar
Aan: Griffie Zevenaar
Onderwerp: FW: reactie op 'Energietransitie vraagt om ruimte'
Bijlagen: Zienswijze energietransitie gemeente Zevenaar.odt

Van:  
Verzonden: woensdag 18 maart 2020 23:34 
Aan: Griffie Zevenaar 
Onderwerp: reactie op 'Energietransitie vraagt om ruimte' 

Geachte heer/mevrouw, 

bijgaand stuur ik u onze reactie op het onlangs verschenen toets en afwegingskader grootschalige duurzame 
energieopwekking(zon en wind). 

Tevens wil ik opmerken dat wij als bewoners van het betreffende gebied bijzonder ontstemt zijn met het 
ontbreken van informatievoorziening omtrent dit onderwerp. In ons gebied worden regionale weekbladen 
niet of nauwelijks bezorgt, zelfs niet na klachten bij zowel de gemeente als de bezorgdienst.  

Met vriendelijke groet, 

Naam en contactgegevens zijn op te vragen bij de griffie



 
Zevenaar 18-03-2020 
 
Aan: Commissie Ruimte, Zevenaar 
 
Betreft: zienswijze toets- en afwegingskader grootschalige duurzame energieopwekking 
 
 
Geachte commissie, 
 
Wij wonen in het buitengebied van Zevenaar, ten noorden van de A12. Dit is een prachtig open kom 
landschap waar veelal moderne melkveebedrijven zijn gesitueerd, omdat dit landschap met deze 
gronden zich uitermate leent voor de teelt van gras. Mede hierdoor is het buitengebied van Zevenaar 
en Duiven is ook een belangrijk en uniek (weide)vogel gebied. Boeren, loonwerkers en vrijwilligers 
werken reeds jaren samen om dit in stand te houden. 
Recent hebben de wethouders van de beide gemeenten samen met VSR in het gebied 4 
informatieborden geplaatst waarop te zien is waarom het zo een belangrijk (weide)vogelgebied is en 
welke vogels hier voorkomen. 
Dat dezelfde wethouders dit gebied nu gaan vernielen door grootschalige opwek van zon en wind 
energie toe te staan zou onbestaanbaar zijn. 
 
Ook zal de aanleg van grootschalige wind- en zonneparken een desastreuze impact hebben op de 
verkaveling in het gebied. Mochten er in de toekomst (ruil)verkavelingen plaats vinden, zullen deze 
gronden niet meer meegenomen worden. 
Tegenwoordig worden melkveehouders niet alleen meer afgerekend per liter melk, maar ook vindt 
er beloning plaats voor andere meerwaarden, zoals 'eiwit van eigen land', 'CO2 uitstoot', 
'grondgebondenheid' en 'weidegang'. Al deze indicatoren zijn gebaat bij een goede verkaveling. 
Gelderland is een van de slechts verkavelde provincies, daarom heeft de provincie reeds jaren 
beleid gevoerd om dit te verbeteren. Aanleg van zon en wind parken zullen hier afbraak aan doen. 
 
Mochten er in de toekomst landeigenaren toch gronden beschikbaar stellen voor grootschalige 
opwek van zonne-energie, dan zou een aanbeveling naar de gemeente kunnen zijn, dat met deze 
gronden verkavelt wordt. Hiermee verbeter je verkaveling van aangrenzende eigenaren, behoud je 
het karakter van het gebied,  leg je parken aan op plekken waar minder bezwaren zijn(niemand wil 
zo'n park naast z'n huis) en wordt er op een verantwoorde manier bijgedragen aan duurzame energie 
opwekking. Dat is participatie. 
 
Wij zijn principieel tegen de aanleg van zonneparken op landbouwgrond. 
In een wereld waarin 820 mln. mensen elke dag honger hebben; structureel ondervoedt zijn(bron: 
FAO), gaan we het vruchtbaarste stukje landbouwgrond van West-Europa met de beste boeren van 
de wereld, dicht bij de consument, opofferen voor zonnepanelen die zuidelijker gelegen een vele 
malen hoger rendement zouden opleveren. 
Dit alleen omdat er SDE+ subsidie op zit. Deze gelden worden opgehoest door iedereen in 
Nederland middels de ODE opslag. Hiermee betaalt iedereen in Nederland mee aan de teloorgang  
van het Nederlandse landschap. 
Een windmolen in Zevenaar levert één grondeigenaar ruim 45.000 euro per jaar op, terwijl de hele 
regio er verplicht de rest van hun leven naar kijkt. 
Eén hectare zonnepark levert een landeigenaar ruim 6000 euro per jaar op, terwijl de aangrenzende 
bewoner zijn leefomgeving verwoest ziet en zijn huis in waarde daalt. Dit is asociaal. 
Temeer als je bekijkt(Google Maps) dat er honderden hectares bedrijventerrein worden aangelegd in 
de regio, terwijl op geen van die daken zonnepanelen liggen. Dit is een niet uit te leggen schandvlek 
in de energietransitie. 



 
Aanbevelingen naar de gemeente zouden hieromtrent kunnen zijn: 
 
– Stel bij vergunningsaanvragen voor nieuw-, aan- en verbouw verplicht, dat de constructie 
sterk genoeg is voor een toekomstige aanleg van zonnepanelen. Daardoor zullen daken meer 
worden benut dan reeds het geval is. 
– Bekijk/inventariseer, per locatie, of parkeerplaatsen en loze ruimten geschikt zouden zijn 
voor plaatsing van zonnepanelen. 
– Ontwikkel zoveel mogelijk in eigen beheer. Langs de A12 bezit de gemeente reeds een 
strook grond. Door hier een combinatie van zon en wind aan te leggen, komen de opbrengsten ten 
goede aan de gemeenschap. 
– Specifiek het ontwikkelgebied bij knooppunt A12-A18. Naar de toekomst toe is hier een 
uitbreiding van het bedrijventerrein in de richting van de Beekseweg niet ondenkbaar, eigenlijk heel 
logisch. Door nu al het voorkeursrecht op deze gronden te leggen slaan we twee vliegen in één klap, 
namelijk kunnen we met de modernste inzichten een bedrijventerrein inrichten mét geïntegreerde 
energieopwekking en komen de opbrengsten uiteindelijk terug bij de gemeenschap. 
– Ruimtelijke ordening moet een overheidstaak zijn. Bij aanleg van woonwijken of 
bedrijventerrein worden middels structuurplannen en bestemmingsplannen gebieden aangewezen. 
Bij zon en wind laten we projectontwikkelaars bij landeigenaren in het buitengebied langs de deur 
gaan, om vervolgens met geld en chantage handtekeningen te verzamelen. Dit zijn wild west 
praktijken. 
– In het coalitieakkoord van de provincie wordt de zonneladder van de Gelderse Natuur en 
Milieu Federatie genoemd. Landbouwgrond is hierin de laatst aangewezen plaats voor 
zonnepanelen. Ook de Gelderse gedeputeerde Peter Drenth verklaarde zich hier voorstander van: 
“Energietransitie, prima, moet ook, maar niet door panelen aan te leggen op vruchtbare 
landbouwgrond.” 
Gelderse gemeenten kunnen bij de GNMF aankloppen voor advies en begeleiding bij de uitwerking 
van een eigen constructieve zonneladder. 
 
 
Verder zijn wij graag bereid om onze visie verder toe te lichten en met de commissie van gedachten 
te wisselen omtrent dit onderwerp. 
 
 
Hoogachtend, 
 
 
 
 
Wij geven toestemming voor de verwerking van onze gegevens door de gemeente Zevenaar. 
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